
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        
Protokół nr XXIII/21 

z XXIII sesji Rady Miejskiej w Pakości 
odbytej w dniu 25 marca 2021 r. 

w godz. 14.30 – 15.30 
w zdalnym trybie obradowania 

 
 Obradom XXIII sesji Rady Miejskiej w Pakości przewodniczył 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Pakości p. Michał Siembab. 
 

Przewodniczący obrad poinformował obecnych, że obrady sesji Rady 
Miejskiej są utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 
Podstawą prawną jest art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
gminnym stanowiący, iż „Obrady rady gminy są transmitowane i utrwalane za 
pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w 
Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy oraz w inny 
sposób zwyczajowo przyjęty.". 
 
 Przewodniczący obrad na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 
1990 r. o samorządzie gminnym /Dz. U. z 2020 r., poz. 713 z późn. zm./ otworzył 
XXIII sesję Rady Miejskiej w Pakości.  
 

Przewodniczący obrad powitał radnych, Burmistrza Pakości, pracowników 
Urzędu Miejskiego oraz mieszkańców miasta i gminy oglądających transmisję z 
dzisiejszej sesji. 
 
 Przewodniczący obrad stwierdził, że w XXIII sesji Rady Miejskiej w 
Pakości uczestniczy 13 radnych, co stanowi 87% składu rady. Quorum jest 
zachowane. Rada może obradować i podejmować uchwały. 
 
Radni spóźnieni: 

1. p. Mariusz Augustyn, 
2. p. Barbara Białecka. 

 
/lista obecności stanowi zał. do protokołu/ 
 

 
Do pkt. 3 – zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
 

Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad XXIII 
sesji Rady Miejskiej w Pakości, w brzmieniu: 
 

1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
5. Informacja o działalności Burmistrza Pakości.  
6. Interpelacje i zapytania radnych.  
7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2021 rok,   
- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości zmieniającej 
uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pakość na lata 2021-2034,   

- wystąpienie Skarbnika Gminy p. Anny Kruszka, 
- dyskusja,  
- podjęcie uchwały. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie  
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pakość w części obrębów Wielowieś, Gorzany, 
Kościelec i Dziarnowo,  

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Pakość nieruchomości 
gruntowej oznaczonej jako dz. nr 103, położonej w Pakości przy ul. Błonie, 
stanowiącej współwłasność osób fizycznych, 

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Pakość nieruchomości 
gruntowych  oznaczonych jako dz. nr 120 i 121, położonych w Pakości przy 
ul. Błonie,  stanowiących współwłasność osób fizycznych, 

- wystąpienie Sekretarza Gminy p. Joanny Zemełka, 
- dyskusja, 
- podjęcie uchwały.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
rozpatrzenia petycji dotyczącej przyjęcia uchwały/komunikatu oraz pakietu 
profilaktycznego suplementów witaminy D,  

- wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji  
p. Tomasza Oset,  

- dyskusja,  
- podjęcie uchwały.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
rozpatrzenia petycji dotyczącej wydania opinii w sprawie przeprowadzenia 
Referendum Ludowego, 

- wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji  
p. Tomasza Oset,  

- dyskusja,  
- podjęcie uchwały.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w sprawie 
rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowego Rady Stanu 
Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego, 

- wystąpienie Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji  
p. Tomasza Oset,  
- dyskusja,  
- podjęcie uchwały.  

15. Zapoznanie się z Raportem z wykonania „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 r. na terenie Gminy Pakość”, 

- wystąpienie Kierownika Referatu Spraw Obywatelskich, Kultury i 
Edukacji p. Michała Krusińskiego,  
- dyskusja. 

16. Wolne wnioski i informacje bieżące. 
17. Zakończenie sesji. 

 
Nie wniesiono uwag do zaproponowanego porządku obrad. 
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad porządkiem obrad.   
  
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 14 radnych: 
Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, Joachimiak Jerzy, 
Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 
Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 
Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0: 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 
„za” przyjęła porządek obrad XXIII sesji Rady Miejskiej.  
 

Przewodniczący obrad poinformował, że obecnie w sesji uczestniczy 14 
radnych, co stanowi 93% składu Rady. 
 
 
Do pkt. 4 - przyjęcie protokołu obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Pakości. 
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Przewodniczący obrad poinformował, że protokół z XXII sesji Rady 

Miejskiej w Pakości był wyłożony do wglądu w biurze rady.   
 

Uwag do protokołu nie wniesiono. 
 

Przewodniczący zaproponował przyjęcie protokołu XXII sesji Rady Miejskiej w 
Pakości i przystąpienie do głosowania. 
 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 14 radnych: 
Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, Joachimiak Jerzy, 
Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset Tomasz, Perdał 
Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, Szymborski Marek, 
Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 
  Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 14 głosami 
„za” przyjęła protokół XXII sesji Rady Miejskiej w Pakości.  
 
 
Do pkt. 5 – informacja o działalności Burmistrza Pakości. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że radni informację o działalności 
Burmistrza Pakości otrzymali w materiałach sesyjnych.  

   
Głos zabrał Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń.   
 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. 
 Jak widzimy pandemia w Polsce szaleje, dzisiaj ponad 34 tys. zachorowań i 
oczywiście nie za ciekawie wygląda również sytuacja w Pakości. Został pobity 
rekord, gdzie w kwarantannie na dzień dzisiejszy są 203 osoby, w tym wielu 
zarażonych. Niestety nie mamy takich informacji, co do ilości zarażonych. Dzisiaj 
z Urzędu Marszałkowskiego dostaliśmy bardzo dobrą wiadomość m.in. „Adaptacja 
budynku po Przedszkolu Publicznym w Pakości na potrzeby seniorów”, spełnia 
kryteria wyboru projektów i zgodnie z uchwałą Zarządu Województwa Kujawsko-
Pomorskiego została przyjęta do realizacji. W tej chwili czekamy jeszcze na 
akceptację, jeśli chodzi o rewitalizację Rynku. Dzisiaj w godzinach porannych 
odbyło się w urzędzie, w mojej obecności i Zastępcy spotkanie w sprawie 
uruchomienia przewozów pasażerskich na trasie Inowrocław-Barcin. W spotkaniu 
uczestniczyli dyr. ds. transportu w Urzędzie Marszałkowskim, Burmistrz Barcina, 
radny powiatowy. Do Wapienna doprowadzone są nowe tory, do Barcina brakuje 
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1,5 km. Tym, żeby nasze dzieło było spełnione również zainteresował się 
Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Te brakujące tory być może 
chciałby sfinansować a później musimy myśleć o dofinansowaniu, jeśli chodzi o 
powiat, gminę Pakość, gminę Barcin, dofinansowaniu już typowo tych 
przewozów. Ale jest zrobiony bardzo duży krok do przodu, bo jest zainteresowanie 
Urzędu Marszałkowskiego i mamy nadzieję, że w najbliższym czasie będziemy 
kontynuować tą procedurę, którą przed chwilą przedstawiłem. Dziękuję.                    
   
Nie wniesiono pytań do przedstawionej informacji.   
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się z informacją o działalności Burmistrza Pakości. 
 
/informacja stanowi załącznik do protokołu/ 
 
   
Do pkt. 6 - interpelacje i zapytania radnych. 
 

Przewodniczący obrad przypomniał, że zgodnie z art. 24 ust. 6 ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, interpelacje i zapytania składane są 
na piśmie do przewodniczącego rady, który przekazuje je niezwłocznie 
burmistrzowi. W okresie między sesjami interpelacje na piśmie złożyli radni:   
p. Tomasz Oset, p. Katarzyna Tomczak. 
 
Innych interpelacji nie wniesiono.     
  
 
Do pkt. 7 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Pakość na 2021 
rok.  
  

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzenia komisji problemowych.  Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

 
Panie Przewodniczący, Szanowne Panie i Panowie Radni. 
Przedstawię Państwu proponowane zmiany, które należałoby wprowadzić 

do uchwały w sprawie budżetu gminy na ten rok. Otrzymaliśmy Szanowni 
Państwo, dotację w wysokości 323 620,00 zł na wychowanie przedszkolne.  
Z uwagi na to, że środki na realizację tego zadania były już zabezpieczone w 
budżecie, można było przeznaczyć te środki i przenieść na realizację zadań, tam  
gdzie brakuje nam środków. W pierwszej kolejności zabezpieczyliśmy dotację dla 
przedszkola niepublicznego, które realizuje zadania związane z wychowaniem 
przedszkolnym. Również wystąpiła konieczność zabezpieczenia środków na 
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realizację zadań w ramach kształcenia specjalnego i tutaj również 
uporządkowaliśmy to zarówno w przedszkolu niepublicznym, jak i w naszych 
jednostkach oświatowych oraz zabezpieczyliśmy środki. W załączniku nr 2 zostało 
to szczegółowo przedstawione, realizacja zadań wymagających stosowania 
specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach oraz 
specjalnej nauki i metod pracy dla dzieci w szkołach podstawowych.  
W pozostałym zakresie zabezpieczyliśmy środki z tej dotacji na utrzymanie dróg i 
remonty dróg, na zakup usług remontowych i pozostałych usług świadczonych w 
naszych budynkach komunalnych, plany zagospodarowania przestrzennego, 
organizacje robót publicznych oraz oświetlenie w gminie. Ponadto Szanowni 
Państwo, wprowadzamy dofinansowanie w wysokości 8 196,00 zł. Jest to 
dofinansowanie zadania związanego z organizacją w naszej gminie transportu osób 
niepełnosprawnych lub mających trudności w samodzielnym dotarciu do punktu 
szczepień przeciwko wirusowi SARS-CoV-2 oraz organizację telefonicznego 
punktu zgłoszeń potrzeb transportowych. To jest kwota 8 196,00 zł i zabezpiecza 
nam na razie I kwartał. Gmina złożyła wniosek o refundację poniesionych 
kosztów, z chwilą kiedy otrzyma środki, na kolejny kwartał będziemy oczywiście 
wprowadzali zamiany. Przedstawię Państwu zmianę tych dochodów, łącznie 
zwiększamy dochody o kwotę 331 816,00 zł. Natomiast jeśli chodzi Szanowni 
Państwo o wydatki, plan wydatków zwiększamy o większą kwotę, zwiększamy o  
3 266 545,88 zł. Przy czym w tej kwocie mamy kwotę zwiększenia dochodów, 
czyli 331 816,00 zł. W związku z tym, że Burmistrz zatwierdził bilans z 
wykonania budżetu i mniej więcej mamy już informację z jakim wynikiem 
zamknęliśmy budżet gminy roku 2020, wprowadzamy do budżetu wolne środki 
oraz nadwyżkę środków wynikającą z rozliczenia dochodów i wydatków, które 
pozostały nam na rachunku budżetu. Jest to kwota 2 934 729,88 zł. To zostało 
Szanowni Państwo przedstawione szczegółowo w załączniku nr 3 przychody i 
rozchody budżetu. Zatem zwiększamy przychody jednostek z tytułu 
niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym.  
(Problemy techniczne z transmisją obrad).  

Skarbnik Gminy poinformowała, że w związku z rozliczeniem budżetu 
gminy za 2020 rok dokonano zwiększenia przychodów budżetu o 2 934 729,88 zł. 
Zgodnie z art. 217 ustawy o finansach publicznych środki te przeznaczono na 
pokrycie planowanego deficytu budżetu. W celu sfinansowania zadań bieżących 
wprowadzono niewykorzystane w 2020 roku środki pieniężne, które pozostały na 
rachunku bieżącym budżetu z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanymi w wysokości 197 099,88 zł oraz na zadania inwestycyjne w 
wysokości 1 822 000,00. Są to m.in. środki z opłat za zezwolenie na sprzedaż 
napojów alkoholowych - 29 458,67 zł, środki z tytułu opłat i kar za korzystanie ze 
środowiska – 167 641,21 zł na zadania bieżące oraz 190 000,00 zł na zadania 
inwestycyjne oraz środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych – 
1 632 000,00 zł. W celu sfinansowania zadań inwestycyjnych wprowadzono 
również wolne środki, pozostałe z rozliczenia emisji obligacji w wysokości 
915 630,00 zł. Powyższe zmiany nie mają wpływu na dług gminy. Po 
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wprowadzonych zmianach dochody budżetu gminy na 2021 rok wynoszą  
45 709 540,41 zł, wydatki budżetu gminy wynoszą 53 263 042,51 zł. Wynik 
budżetu stanowi deficyt w kwocie 7 553 502,10 zł, który zostanie sfinansowany 
przychodami z tytułu emisji papierów wartościowych w wysokości 3 300 881,56 
zł, z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, 
wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych 
związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w 
odrębnych ustawach w kwocie 2 847 922,88 zł, z rozliczenia środków określonych 
w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania 
finansowanego z udziałem tych środków w kwocie 12 081,62 zł oraz wolnych 
środków, o których mowa w art. 217 ust. 6 ustawy o finansach publicznych w 
wysokości 1 392 616,04 zł.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 
Pakość na 2021 rok.  

  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 8 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Pakość na lata 2021-2034.  
   

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały był omawiany 
podczas posiedzenia komisji problemowych.  Poprosił o zabranie głosu Skarbnika 
Gminy p. Annę Kruszka. 

 
Skarbnik Gminy nadmieniła, że podjęcie przedmiotowej uchwały uzasadnia 

konieczność utrzymania zgodności Wieloletniej Prognozy Finansowej z uchwałą  
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budżetu Gminy Pakość na 2021 rok. Wprowadzone zostały zmiany w planie 
dochodów i wydatków, przychodów i wydatków oraz wyniku budżetu. Z uwagi na 
niewykorzystane środki pieniężne na rachunku bieżącym budżetu, wynikające z 
rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych wynikających z rozliczenia 
budżetu gminy z 2020 rok, tj. środków unijnych w wysokości 12 081,62 zł 
otrzymanych przez Zespół Placówek Oświatowych w Kościelcu, środków PZU w 
wysokości 12 500,00 zł dla Ośrodka Pomocy Społecznej w Pakości, 
niewydatkowanych środków z opłat za zezwolenie na sprzedaż napojów 
alkoholowych w wysokości 29 458,67 zł, środków z opłat i kar za korzystanie ze 
środowiska w wysokości 357 641,21 zł, środków Rządowego Funduszu Inwestycji 
Lokalnych w wysokości 1 632 000,00 zł oraz wolnych środków w wysokości  
915 630,00 zł wynikających z rozliczenia przeprowadzonej w 2020 roku emisji 
obligacji, zwiększono przychody zgodnie z przepisami ustawy o finansach 
publicznych, o łączną kwotę 2 934 729,88 zł, co pozwoli na kontynuację zadań w 
2021 roku.  
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę  zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pakość na lata 2021-2034.  
  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 9 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Pakość w części obrębów Wielowieś, Gorzany, 
Kościelec i Dziarnowo.  
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Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały został przedstawiony 
podczas posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka.  
 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  
 Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na przystąpienie do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w obrębach gminy Pakość 
tj. w Wielowsi, Gorzanach, Kościelcu i Dziarnowie. Wniosek został złożony przez 
pełnomocnika Enea Operator Sp. z o.o., którym jest Eltel Networks Energetyka 
S.A. z Olsztyna. Plan obejmował będzie przebudowę linii napowietrznej 110 kV 
Pakość-Mątwy na odcinku o długości ok. 6,6 km i w pasie o szerokości ok. 22 
metrów. Jest to istniejąca linia i plan miejscowy będzie dotyczył jej przebudowy. 
Uchwała Rady Miejskiej w Pakości w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rozpocznie tryb formalno-
prawny sporządzenia tego planu. Jeśli chodzi o skutki finansowe nie wywołuje ona 
skutków finansowych dla budżetu, gdyż zgodnie z art. 21 ust. 2 pkt 4 ustawy o 
planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym koszty sporządzenia planu 
miejscowego obciążają inwestora realizującego inwestycję celu publicznego w 
części jakiej jest on bezpośrednią konsekwencją zamiaru realizacji tej inwestycji. 
Zatem po zawarciu stosownego porozumienia wszystkie koszty będą 
refakturowane na inwestora. Bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie projektu 
uchwały.                       
 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Pakość w części obrębów Wielowieś, 
Gorzany, Kościelec i Dziarnowo.  

  
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 10 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Pakość 
nieruchomości gruntowej oznaczonej jako dz. nr 103, położonej w Pakości 
przy ul. Błonie, stanowiącej współwłasność osób fizycznych. 
  

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały został przedstawiony 
podczas posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka.  
 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  
 Sukcesywnie Gmina Pakość odpłatnie nabywa niezabudowane 
nieruchomości gruntowe, które położone są w Pakości przy ulicy Błonie. 
Otrzymaliśmy taka propozycję od współwłaścicieli działki nr 103. Jest to działka 
również położona przy ul. Błonie, ma powierzchnię 1655 m2, ewidencyjnie są to 
grunty rolne klasy IVb, zapisana jest ona w księdze wieczystej nr 2214.  
W związku, tak jak już wspomniałam, z planowanym późniejszym 
zagospodarowaniem tego terenu, obecnie dość nieciekawym kształtem i 
wielkością, powierzchnia jest dosyć spora natomiast wymiary utrudniają odrębne 
zagospodarowanie tej działki, zatem w celu późniejszego planowania i 
zagospodarowania celowym jest nabycie tej nieruchomości, o co proszę Wysoką 
Radę i proszę o przyjęcie projektu uchwały.           
  
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta,  
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez 
Gminę Pakość nieruchomości gruntowej oznaczonej jako dz. nr 103, położonej  
w Pakości przy ul. Błonie, stanowiącej współwłasność osób fizycznych. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 11 – rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Pakość 
nieruchomości gruntowych  oznaczonych jako dz. nr 120 i 121, położonych w 
Pakości przy ul. Błonie,  stanowiących współwłasność osób fizycznych. 
 

Przewodniczący obrad nadmienił, że projekt uchwały został przedstawiony 
podczas posiedzenia komisji problemowych. Poprosił o zabranie głosu Sekretarza 
Gminy p. Joannę Zemełka.  
 
 Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo.  
 Podobnie jak poprzednia działka, dwie kolejne czyli działka nr 120 i 121 
również stanowią własność osób fizycznych. Są to działki o powierzchni: działka 
120 to powierzchnia 1667 m2, natomiast działka 121 – 1993 m2. Obydwie działki 
zapisane są w księdze wieczystej 49388, stanowią grunty orne klasy IVb i również 
będą nabywane w celu późniejszego zagospodarowania tych nieruchomości 
położonych w Pakości przy ul. Błonie. Bardzo proszę Wysoką Radę o przyjęcie 
projektu uchwały. 
       
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta, 
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez 
Gminę Pakość nieruchomości gruntowych oznaczonych jako dz. nr 120 i 121, 
położonych w Pakości przy ul. Błonie, stanowiących współwłasność osób 
fizycznych. 
 
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 12 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przyjęcia uchwały/komunikatu oraz 
pakietu profilaktycznego suplementów witaminy D. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji p. Tomasza Oset. 
 
 Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. 
 8 lutego 2021 roku wpłynęła do urzędu petycja dotycząca przyjęcia 
uchwały/komunikatu oraz pakietu profilaktycznego suplementów witaminy D dla 
osób starszych, do których nie dociera informacja internetowa lub nie są w stanie 
kupić sobie tych suplementów. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 
10 marca rozpatrywała tą petycję i stwierdziła, że zalecenie dodatkowej 
suplementacji diety powinno odbywać się indywidualnie dla każdej osoby, według 
stanu jej zdrowia i przeprowadzonej przez lekarza weryfikacji bieżących wyników 
pacjenta. Rada nie jest kompetentna do tego, żeby refundować wszystkim 
mieszkańcom starszym witaminę D, a tym samym zachęcać do jej pobierania. To 
jest indywidualna, zdrowotna sprawa każdego mieszkańca i do decyzji lekarza 
powinno należeć jakie witaminy i w jakiej ilości dana osoba powinna zażywać. 
Petycja ta ogólnie miała charakter poprawy kondycji zdrowotnej mieszkańców 
gminy. Taką cechę miała i tu należy zaznaczyć, że nasza gmina dba o poprawę 
kondycji naturalnej. W ostatnim czasie powstają nowe boiska, powstają nowe 
ścieżki rowerowe, powstają miejsca gdzie można aktywnie spędzać czas i to jest 
raczej zadaniem gminy, w taki sposób można pomóc mieszkańcom tej gminy a nie 
przez refundowanie leków, które niekoniecznie muszą być wskazane dla danej 
osoby. W ocenie komisji petycja nie powinna zostać uwzględniona i taką 
rekomendację przedstawiamy Radzie na dzisiejszym posiedzeniu.                                                              
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta,  
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 



 13 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej przyjęcia 
uchwały/komunikatu oraz pakietu profilaktycznego suplementów witaminy D. 

   
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 13 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wydania opinii w sprawie 
przeprowadzenia Referendum Ludowego. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji p. Tomasza Oset. 
 
 Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. 
 W ocenie komisji petycja nie powinna zostać uwzględniona, gdyż Rada jako 
organ jednostki samorządy terytorialnego nie jest uprawniony do podejmowania 
decyzji w sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego. Ze względu na 
charakter tej petycji oraz następnej nie będę się rozwodził, bo to jest cofniecie się 
moim zdaniem o 50 lat wstecz. Radny Ryszard mówił, że poprzednia petycja była 
mało taka dociekliwa, idziemy w głąb, co petycja są jeszcze lepsze, więc komisja 
opiniuje Radzie o odrzucenie petycji w całości.                                              
 
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta,  
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wydania opinii w 
sprawie przeprowadzenia Referendum Ludowego.   

   
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
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Do pkt. 14 - rozpatrzenie projektu uchwały Rady Miejskiej w Pakości w 
sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu Tymczasowego Rady 
Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego. 
 

Przewodniczący obrad poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego 
Komisji Skarg Wniosków i Petycji p. Tomasza Oset. 
 
 W ocenie komisji, petycję popierającą Rząd Tymczasowy, który się 
zawiązał z prezydentem samozwańczym oraz Tymczasową Radą Stanu Narodu 
Polskiego Społecznego Komitetu Konstytucyjnego należy uznać za bezzasadną  i 
odrzucić w całości.     
                                         
Nie wniesiono uwag do projektu uchwały.  
 
Przystąpiono do imiennego głosowania nad projektem uchwały.  

 
GŁOSOWANIE 
 
Za głosowało 15 radnych: 
Augustyn Mariusz, Białecka Barbara, Błaszak Joanna, Jagodzińska Danuta,  
Joachimiak Jerzy, Kacprzak Roman, Kuflewicz Ryszard, Orzechowski Jacek, Oset 
Tomasz, Perdał Józef, Proskura Renata, Siekierka Radosław, Siembab Michał, 
Szymborski Marek, Tomczak Katarzyna. 
Głosów przeciwnych  0. 
Głosów wstrzymujących się  0. 
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości 15 głosami 
„za” podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej poparcia Rządu 
Tymczasowego Rady Stanu Narodu Polskiego Społecznego Komitetu 
Konstytucyjnego. 
   
/projekt uchwały stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 15 - zapoznanie się z Raportem z wykonania „Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2020 r. na terenie Gminy Pakość”. 
 

Przewodniczący obrad poinformował, że informację radni otrzymali w 
materiałach sesyjnych. Poprosił o wystąpienie Kierownika Referatu Spraw 
Obywatelskich, Kultury i Edukacji p. Michała Krusińskiego.  
 
 Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka Rado. 

Zgodnie z art. 11 ust. 1 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu 
narkomani organ wykonawczy samorządu gminy sporządza raport z wykonania w 
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danym roku, gminnego programu przeciwdziałania narkomani. Ten raport został 
do Państwa skierowany w materiałach sesyjnych. Nadmienię tylko tutaj, że 
zgodnie z Narodowym Programem Zdrowia na lata 2016-2020 w ramach 
gminnego programu realizowane były działania wpisane w cel operacyjny nr 2, 
czyli profilaktykę i rozwiązywanie problemów związanych z używaniem 
substancji psychoaktywnych, uzależnieniami behawioralnymi i innymi 
zachowaniami ryzykownymi. Wśród działań możemy wymienić programy 
profilaktyki uniwersalnej i selektywnej, które były m.in. realizowane w szkołach z 
terenu naszej gminy. Były realizowane kampanie, programy profilaktyczne, 
szkolenia, w których uczestniczyli zarówno pedagodzy jak i rodzice, czy też jak 
mamy tutaj w przypadku Zespołu Placówek Oświatowych w Kościelcu również 
była pomoc psychologiczna w okresie pandemii. Ponadto w ramach programu 
zakupione zostały i dystrybuowane gadżety profilaktyczne oraz udzielane porady. 
291 osób w ubiegłym roku skorzystało z punku konsultacyjnego, w tym 4 osoby 
które zmagały się z uzależnieniem od substancji psychoaktywnych. Również w 
ramach programu były prenumerowane czasopisma branżowe takie jak: 
Remedium, Świat problemów, Terapia zajęciowa. Łączna wartość środków 
przeznaczonych na realizację programu wyniosła 5 931,50 zł. Myślę, że na tą 
chwilę to by było wszystko z mojej strony. Dziękuję za uwagę.                             
 
Nie wniesiono uwag do przedstawionej informacji.  
 

Przewodniczący obrad stwierdził, że Rada Miejska w Pakości zapoznała 
się z Raportem z wykonania „Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 
na 2020 r. na terenie Gminy Pakość”. 
 
/informacja stanowi zał. do protokołu/ 
 
 
Do pkt. 16 - wolne wnioski i informacje bieżące. 
 
Radny p. Tomasz Oset 
Mam takie pytanie, kiedy rozpoczną się naprawy dróg gminnych po okresie 
zimowym, czy został już ogłoszony i rozstrzygnięty przetarg na wykonawcę? 
 
Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń 
Bliżej odnośnie terminów jak i przetargu może odpowiedzieć Pani Sekretarz.   
 
Sekretarz Gminy p. Joanna Zemełka 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, w tej chwili mamy przygotowane 
zapytanie ofertowe w celu ustalenia ceny za remonty cząstkowe i w miesiącu 
kwietniu będzie wyłaniany wykonawca. Na razie procedura jest w toku i zaraz po 
podpisaniu umowy będziemy realizować te remonty. Natomiast na drogach 
gruntowych cały czas sukcesywnie wypełniamy te ubytki i nierówności, to nie jest 
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zakresem tej umowy. Natomiast na drogach asfaltowych i utwardzonych będą 
remonty cząstkowe realizowane w miesiącu kwietniu.   
 
Burmistrz Pakości p. Zygmunt Groń 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, okres w tej chwili jest bardzo gorący, jeśli 
chodzi o pewne spotkania, niestety zdalne. Jutro też jest zdalnie konwent 
burmistrzów, gdzie będzie Pan Wojewoda, Marszałek Województwa Kujawsko-
Pomorskiego, dyrektorzy różnych departamentów i Zarząd Wojewódzki Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej, tak że na pewno będzie wiele ciekawych 
tematów. Być może na następnej sesji o pewnych rzeczach Państwa poinformuję. 
Dziękuję.      
      
Nie wniesiono innych wniosków i informacji bieżących.              
 
 
Do pkt. 17 – zamknięcie sesji. 
 

Przewodniczący obrad podziękował radnym za czynny udział i zamknął 
obrady XXIII sesji Rady Miejskiej w Pakości.  
 
Na tym protokół zakończono. 
Protokolant: A.E.       
 
 

                Przewodniczący   
        Rady Miejskiej w Pakości 
 

                               Michał Siembab 
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